
1 
 

Izveštaj Glavnog urednika časopisa „Metalurgija – Journal of Metallurgy“ MJoM 
za 2011. godinu 

 
 Za razliku od od 2009 i 2010. godine kada smo jedva uspevali da sastavimo pojedine 

brojeve „Metalurgije“, 2011. godina može se označiti kao dosta uspešnija, jer se taj problem 

takoreći nije ni postavljao. Dok su ranijih godina brojevi „Metalurgije“ izlazili sa zakašnjenjem od 

najmanje mesec dana, 2011. imali smo uvek dovoljno radova na raspolaganju pa su brojevi 

izlazili tačno na vreme. Dokaz za to je što je prvi broj za mart 2012 (Vol.18/1) već postavljen „on 

line“ na sajt časopisa. Trenutno imamo u rezervi još nekoliko recenziranih radova koji sa dva-tri 

rada koji čekaju na recenziju treba da popune junski broj (Vol.18/2). Izvršena su i neka tehnička 

unapređenja tako da sada autori na sajtu časopisa mogu da prate status svoga rada.  

 Kao i ranijih godina (možda je to 2011. godine bilo u nešto nepovoljnijem obimu) 

preovlađuju prilozi inostranih autora (većinom su iz Irana, zatim iz Slovenije, u manjem broju iz 

Makedonije, Mađarske, Rumunije i Alžira). Taj odnos je 24:9 u korist stranih autora, što ukazuje 

na nekoliko stvari. Naime, zbog ekonomske situacije u Srbiji razvojna, primenjena i osnovna 

istraživanja u oblasti metalnih materijala nalaze se u fazi laganog ali sigurnog gašenja, pa je mali 

broj stručnjaka zainteresovan za pisanje radova. S druge strane, ono malo istraživača-inženjera 

ako imaju nekakav materijal vredan objavljivanja izbegavaju domaće časopise i radove 

objavljuju u inostranim časopisima, jer su na to prinuđeni dugogodišnjom politikom Ministarstva 

za nauku. Ovakvom politikom domaća naučna izdavačka delatnost naterana je na tavorenje i 

pitanje je koliko dugo će uspeti da se nosi sa stranom konkurencijom koju je teško izdržati 

imajući u vidu da se stalno pojavljuju novi časopisi.   

 Iako je 2011. godina bila uspešnija u odnosu na prethodne godine teško je dati prognozu 

što se tiče broja radova do kraja 2012. godine, odnosno da li će svaki od narednih brojeva izlaziti 

na vreme. U 2011. godini Redacioni odbor je nekoliko brojeva popunjavao sa po jednim 

izabranim radom sa Konferencije na Paliću (2010.) kao šestim po redu u broju, ali kasnije se 

pokazalo da to nije potrebno, jer smo imali dovoljno radova spremnih za objavljivanje. Ideja je da 

se broj radova po broju poveća na 7, što je i urađeno u prvom broju 2012., ali je teško dati 

prognozu da li se taj pravac može održati.  

 Kvalitet prispelih radova i dalje je raznolik i nalazi se u rasponu od vrlo dobrih do jedva 

prihvatljivih. Broj potpuno odbijenih radova bio je minimalan. Kao i svake godine zbog malog 

broja radova prinuđeni smo da štampamo i radove slabijeg kvaliteta s tim da te radove i po 

nekoliko puta vraćamo autorima na doradu i prepravku sve dok se ne postigne zadovoljavajući 

kvalitet. Objavljeni radovi obrađivali su širok opseg tema koje obuhvataju problematiku od fizičke 
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i obojene metalurgije, preko procesne metalurgije, sve do kompjuterskih simulacija procesa ili 

fenomena u metalurgiji. Za ovako mali časopis ovo je izuzetno veliki broj oblasti i pitanje je da li 

će doći vreme kada će broj prispelih radova biti toliko veliki kada će biti moguće da se pod 

određenim podnaslovima razvrstaju pojedine tematike, ili, pak, da prihvatamo radove samo iz 

određenih oblasti.  

 Osim što je redakcija časopisa stalno morala da brine o broju prispelih radova i njihovom 

kvalitetu, često se javljao problem izbora recenzenata kao i njihov rad. Izuzimajući časne 

izuzetke, recenzenti ili nisu poštovali dogovorene rokove za završetak recenzije, ili su recenziju 

obavljali aljkavo pa je Glavni urednik morao da odradi ceo posao ispočetka. Dosta ograničeno 

poznavanje engleskog jezika takođe se postavljao kao problem kod pojedinih recenzenata. 

Stoga je najveći teret pao na Glavnog urednika koji je veliki deo svog vremena trošio na 

recenziranje radova. Za ovakvu situaciju delimično je kriv i sam Glavni urednik koji nije pronašao 

dovoljno odgovorne i kvalitetne recenzente i to bi trebalo da mu bude glavni zadatak u 

narednom periodu.  

 Početak godine zgodna je prilika da se da se puna paznja obrati ne samo na kvalitet 

radova, već i na tehnički izgled i ukupan kvalitet samog časopisa, a sve u cilju pravljenja 

strategije kako bismo krajem godine dostavili materijal Thompson-ovom centru za ocenu našeg 

časopisa. Pojava određenog časopisa na Thompson-ovoj listi dug je i mukotrpan proces koji 

prevashodno zavisi od citiranosti radova u odgovarajućem časopisu, ali makar prvi pokušaj mora 

se napraviti.  

 Ne baš tako skoro bilo je pomenuto i pitanje promene naziva časopisa imajući u vidu da 

nas mnogi brkaju sa hrvatskom „Metalurgijom“. Početak godine dobra je prilika da se razmene 

misljenja u tom pravcu.  

 Glavni urednik imao je pouzdane saradnike u Željku Kamberoviću i Mariji Korać na čemu 

im posebno zahvaljuje. Doprinos Marije Korać, tehničkog urednika, redovnom izlaženju 

„Metalurgije“ izuzetan je i za svaku je pohvalu. 

 

Milan T. Jovanović, Glavni urednik časopisa „Metalurgija“, 

12. februar, 2012. 


